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El Govern preveu entrar de
nou a tràmit parlamentari la
Llei de sanitat animal i segu-
retat alimentària a finals
d’any, o com a molt tard a
principis del següent, segons
va explicar el ministre d’Orde-
nament Territorial, Medi Am-
bient i Agricultura, Vicenç
Alay, en el marc de la XXXI Fi-
ra  concurs  de  bestiar  d’An-
dorra. Ara estan revisant el
text que ja va presentar l’an-
terior govern liberal, que té
com a objectiu harmonitzar
amb la legislació Europea, i a
partir d’aquí facilitar el co-
merç i l’intercanvi amb l’exte-
rior. Així, l’aprovació d’aques-
ta llei també ha de suposar
un nou impuls al sector.

Així mateix, Alay es va
mostrar decidit a seguir im-
pulsant projectes com el de
la carn de qualitat o el del
conreu de plantes aromàti-
ques i medicinals, així com la
iniciativa de fer vi andorrà,
que creu que acabaran tenint
tanta acceptació com ja té la
raça bruna. De la mateixa
manera, es va mostrar dispo-
sat a seguir ajudant el sector
primari i a parlar amb els im-
plicats en relació a les de-
mandes que puguin tenir,
com ara pot ser el preu que
cobren pel quilo de carn que,
segons alguns ramaders, no
els surt a compte, tot i que

des de l’Associació de Page-
sos i Ramaders es va asse-
gurar que el Govern sempre
ajuda a arribar a un preu just.
«Podem estar contents», va
manifestar Jordi Fité, repre-
sentant de la comissió de ra-
maderia de l’entitat. En
aquesta línia, Alay va anun-
ciar que en el pressupost per
al 2010 ja s’havia previst una
partida per a subvencionar el
sector, tal com estableix la

legislació.
El ministre encarregat de

l’Agricultura va explicar que
els reptes del sector han
canviat i avui passen més
per la qualitat i no tant per la
quantitat. Així, va comentar
que «ens hem vist obligats a
reinventar-nos». De la matei-
xa manera, va recordar, ci-
tant les paraules de la saluta-
ció que feia el cap de
Govern, Jaume Bartumeu, en

el llibret de la Fira, que la pa-
gesia compleix ara dos pa-
pers: el tradicional, lligat a
l’alimentació, i un altre lligat a
l’entorn i a la seva preserva-
ció. Així, va assegurar que
«parlar de qualitat dels ali-
ments a Andorra també és
parlar de la qualitat de l’en-
torn». En aquest punt, Alay
va comentar que «el salt de
model no ha estat fàcil, però
ho hem fet prou bé», i va afe-
gir que «no s’hi val a badar».
Lligat amb aquestes parau-
les, el cap de Govern, en el
seu discurs de clausura de la
XXXI Fira concurs de bestiar,
va manifestar que «no estem
defensant un activitat en pe-
rill d’extinció, sinó una activi-
tat de futur que ajuda a man-
tenir les arrels». 

En aquest sentit, també
Alay va repassar l’evolució
de les dades de la fira. El mi-
nistre va explicar que el
1984 hi van haver 99 caps
de bestiar exposats, xifra
que ha anat augmentant pro-
gressivament fins arribar al
màxim dels 208 caps de
bestiar a l’edició que va tenir
lloc ahir. Aquestes xifres que
avalen la «consolidació de la
fira concurs», però també
que el sector no està tan ma-
lament com es podria pensar
i que hi ha un relleu genera-
cional. Un fet que també va
posar en relleu des de l’Asso-
ciació de Pagesos i Rama-
ders Jordi Fité.

Per la seva banda, la còn-
sol major d’Andorra la Vella
–parròquia que acull el certa-
men–, Rosa Ferrer, va co-
mentar que la de la fira «és
una tradició que val la pena
conservar», i que a més, con-
tribueix poc o molt a la dina-
mització i a donar a conèixer
el nucli de Santa Coloma. 

El Govern preveu entrar a finals d’any a
tràmit parlamentari la Llei de sanitat animal

El Govern revisa el text
de la Llei de sanitat ani-
mal i seguretat ali-
mentària, que preveu
entrar a tràmit parla-
mentari a finals d’any.

Vicenç Alay es mostra decidit a seguir impulsant projectes per la qualitat de la carn o la diversificació dels conreus

La XXXI Fira concurs de bestiar d’Andorra aplega 208 caps, màxim històric de participació en l’esdeveniment

E.O.G.

La XXXI Fira concurs de bestiar d’Andorra va ser un èxit de participació, tant pels caps de bestiar presents com pel públic assistent.
E.O.G.

Jaume Bartumeu considera que «no estem
defensant una activitat en perill d’extinció,
sinó una activitat de futur»

Bona salut del sector

El Govern va homenatjar Casimir Arajol, un dels impulsors de la fira.
E.O.G.

                      


